
Intervju maj 2023 med OFRs pensions- och försäkringsexpert Svante Uhlin, 

intervjuad av Caroline Bexius kommunikatör på OFR. 

 

“Man bör inte skjuta undan pensionen.” 

Svante Uhlin är en av OFRs två pensions- och försäkringsexperter.  

Hans huvudområden är statlig tjänstepension och kommunala 

försäkringar. Han hjälper också förbunden med tjänstepensionsavtalet 

och de kollektivavtalade försäkringarna inom våra sektorer. 

Vad är mest aktuellt just nu? 

- Vi har precis rott i land förbättringar av det statliga 

tjänstepensionsavtalet. Det är en anpassning till det förlängda arbetslivet. Bland annat blir 

det flexpension, och åldersgränsen för intjänande höjs till 69 år.  

Svante förhandlar för de statliga OFR-förbundens räkning med Arbetsgivarverket. Samtidigt sker hela 

tiden en löpande dialog med förbunden. Dialogen förs i olika nätverk och OFRs pensionsgrupp rådgör 

ofta tillsammans. 

Vad ska man tänka på kring statliga pensioner? 

- Man ska inte bara skjuta undan pensionsfrågan, även om man är yngre. Man bör ha ett hum 

om hur det fungerar. Unga ska inte tänka för mycket på pensionen, förtydligar Svante, men 

man bör ha den i bakhuvudet och tänka på att till exempel deltid påverkar. Man bör försöka 

skaffa sig en grundkunskap i alla fall, utan att bli expert. Det är viktigt att tjäna in till sin 

pension och veta hur systemet fungerar. 

 

På vilket sätt hjälper du våra förbund? 

- Jag bistår med expertkunskap om vi vill förändra något i försäkringssystemet till exempel. 

Pandemin är ett sådant exempel. De som var covidsjuka i 5 månader fick inget stöd eftersom 

6 månader är gränsen. I sådana fall gör vi yrkanden i framställan till Sveriges Kommuner och 

Regioner (SKR). Vi försökte få till en tillfällig lösning för vårdpersonal som befann sig i 

frontlinjen, vi ville att vårdpersonal skulle hållas skadelösa. Arbetsgivarna höll sig dock 

kallsinniga.  

Likande initiativ kan komma från OFR eller förbunden. Det gäller att ha en ständig 

omvärldsbevakning.  

- Vi kämpar för att man ska ha ett bra skydd vid sjukdom genom arbetsskadeförsäkring, säger 

Svante. Sådant initieras av förbunden eller avtalsvård som vi själva initierar. Covidförsäkringen 

kom från de kommunala förbunden.  

 

OFR tolkar avtalen tillsammans med förbunden och jobbar i nämnder. Vi hjälper också 

pensionsbolagen ibland, till exempel med hur avtalet ska tillämpas. Det är en del av 

avtalsvården. Partssammansatta grupper kallar man det. 

 



Förbunden kan också ha en tvist kring enskilda individärenden. Till exempel med 

pensionsförsäkringar. Svante och Cecilia hjälper då förbunden med expertkunskap.  

- Det är egentligen arbetsrätt, säger Svante. Man kollar om arbetsgivaren har betalat in 

rätt summa pengar. OFR bistår vid sådana förhandlingar men det är inte så vanligt. 

 

Vad tycker du är roligast med ditt jobb? 

- När man känner att man får vara med och påverka våra avtal på ett positivt sätt, göra något bra för 

medlemmarna. Det är tufft att arbeta statligt och kommunalt. Om vi kan bistå med hjälp så är det bra.  

 

 

 

 


